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P R O T O K Ó Ł  NR  XLVII/23 

z  sesji  Rady  Miejskiej  Chełmży 

 

XLVII sesja Rady Miejskiej Chełmży  odbyła się w dniu  15 czerwca  2023 roku  

w godzinach od 12,00 do 15,10. Sesja odbyła się w sali mieszczańskiej 

Urzędu Miasta Chełmży. 

__________________________________________________________ 

W sesji uczestniczyli : 

Pan Jerzy Czerwiński          - Burmistrz Miasta Chełmży 

Pani Krystyna Lulka          - Skarbnik Miasta 

Pan Janusz Wilczyński        - Sekretarz Miasta  

podinsp. Ireneusz Lewandowski – Zastępca Komendanta Komisariatu Policji w Chełmży 

Ponadto w sesji udział wzięli: radca prawny Urzędu Miasta oraz przedstawiciel MF Studio. 

Proponowany porządek sesji: 

1.Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

     3. Przyjęcie proponowanego porządku sesji. 

3.1. Głosowanie nad przyjęciem porządku sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4.1. Głosowanie nad przyjęciem protokołu. 

5. Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście. 

6. Informacja z pracy Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

7. Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Miasta Chełmża  za 2022 rok oraz udzielenie z tego 

tytułu Burmistrzowi Miasta Chełmży wotum zaufania – druk sesyjny nr 348. 

7.1. Debata nad raportem. 

7.2. Głosowanie nad projektem uchwały  w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Chełmży 

wotum zaufania. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z rocznego 

wykonania budżetu Gminy Miasta Chełmża za 2022 rok oraz sprawozdania finansowego 

Gminy Miasta Chełmża – druk sesyjny nr 349. 

8.1.Prezentacja przez Burmistrza Miasta sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Miasta  

Chełmża za rok 2022 oraz sprawozdania finansowego Gminy Miasta Chełmża. 

8.2.Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Miasta Chełmża za rok 2022. 
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8.3.Dyskusja nad sprawozdaniami. 

8.4.Głosowanie nad projektem uchwały. 

9. Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Miasta Chełmży. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta   

Chełmży – druk sesyjny nr 350 . 

10.1.Wniosek komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta 

Chełmży za 2022 rok. 

10.2.Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wniosku komisji 

rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Chełmży za 2022 rok. 

10.3.Dyskusja nad wnioskiem komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 

10.4.Głosowanie nad projektem uchwały. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 

rok – druk sesyjny 352a. 

11.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy miasta Chełmży na lata 2023-2034 – druk sesyjny nr 353a. 

12.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla 

Gminy Miasta Chełmży za rok 2022 wraz z rekomendacjami – druk sesyjny nr 344. 

13.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

14.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację 

Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i 

nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych „Aktywna tablica” na lata 

2020-2024 – druk sesyjny nr 351. 

14.1. Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

15. Interpelacje. 

16. Odpowiedzi na interpelacje. 

17. Wnioski i zapytania. 

18. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

19. Oświadczenia. 

20. Komunikaty. 

21. Zamknięcie sesji.  
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Ad. pkt 1 

         Otwarcie sesji 

Otwarcia XLVII sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Chełmży Pan Janusz 

Kalinowski.   

 

Ad. pkt 2 

         Stwierdzenie kworum 

Przewodniczący Rady Miejskiej Chełmży Pan Janusz Kalinowski na podstawie listy obecności 

stwierdził, że jest quorum, gdyż na stan ustawowy 15 radnych obecni byli wszyscy radni.  Lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 3  

           Prezentacja proponowanego porządku sesji 

Przewodniczący obrad przedstawił porządek sesji.  

Pan Jerzy Czerwiński 

Chciałbym prosić o procedowanie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń 

żeglugowych na akwenie Jeziora Chełmżyńskiego w celu zapewnienia bezpieczeństwa  

osobom korzystającym z obszarów wodnych w granicach administracyjnych miasta Chełmży. 

Za tę część za którą odpowiada starostwo taka uchwała jest podjęta i obowiązuje. Starostwo 

zaproponowało usankcjonować to co mają w swojej uchwale oznakowaniem jeziora. Możemy 

to oczywiście odłożyć ale wtedy będziemy znakować w przyszłym roku. To nie jest nasz 

wytwór wyobraźni. Przygotowały to służby starostwa na podstawie ich uchwały. Po drugie to 

musiało być skierowane do Polskich Wód i wydano opinię. My tę opinię mamy. Polskie Wody 

zasugerowały likwidację  znaków dotyczących  cumowania przy brzegu oraz znaków dot. 

skuterów, żeby zrobić tylko jeden na slipie i oznakować po drugiej stronie wysokie napięcie. 

W sumie 7 znaków by odeszło. A pojawiłyby się 2 lub 3 dodatkowe. Starostwo partycypuje w 

30% w kosztach. W podobnej sytuacji jest gmina. Znaki w gminie są również rozpisane. Mamy 

80 hektarów  jeziora a oni mają 220 hektarów. Otrzymaliście Państwo mapę przygotowaną 

przez starostwo z zmianami, które my wprowadzamy w oparciu o opinię Polskich Wód. 

Chciałbym prosić o wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad i omówienie go w 

punkcie 15.   

 

Ad. pkt 3.1.  

         Głosowanie nad przyjęciem porządku sesji 
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Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń żeglugowych na akwenie Jeziora 

Chełmżyńskiego w celu zapewnienia bezpieczeństwa  osobom korzystającym z obszarów 

wodnych w granicach administracyjnych miasta Chełmży. Wszyscy radni głosowali za.  

Przedmiotowy projekt uchwały zostanie omówiony w punkcie 15.  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek posiedzenia wraz  z przyjętą zmianą. 

Wszyscy radni głosowali za.  

 

Ad. pkt 4 

       Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Ad. pkt 4.1  

        Głosowanie nad przyjęciem protokołu 

Protokół z XLVI sesji Rady Miejskiej Chełmży został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. pkt 5 

       Ocena stanu bezpieczeństwa w mieście 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski dokonał prezentacji  sprawozdania z działalności 

komisariatu Policji w Chełmży za 2022 rok. 

Radny Franciszek Kuczka 

W porządku dzisiejszego powiedzenia mamy ocenę stanu bezpieczeństwa w mieście. Materiał, 

który otrzymaliśmy jest sprawozdaniem z działalności komisariatu Policji w Chełmży. Ocena 

stanu bezpieczeństwa  to nie tylko dane. Skąd te dane się wzięły, czy są jakieś zmiany i jakie 

działania zostały podejmowane, żeby te dane były inne, korzystniejsze  dla bezpieczeństwa. A 

tymczasem te dane niewiele mówią. Gdybyśmy ten materiał przedstawili komukolwiek z 

Chełmży, kto chociaż trochę interesuje się bezpieczeństwem, to przypuszczam, że niewiele by 

się dowiedział. Przed covidem na posiedzeniu komisji polityki społecznej i bezpieczeństwa 

publicznego mówiłem o mankamentach tego materiału. Zwracałem uwagę na kierunki zmiany, 

żeby  ta informacja była pełniejsza, łatwiejsza w przyjęciu. A tymczasem nic się nie zmieniło. 

Taka sama forma, te same mankamenty, występujące te same błędy, brak przejrzystości. 

Zastanawiam się co można przekazać   mieszkańcom w zakresie zmiany bezpieczeństwa. Czy 

mieszkańcy mogą powiedzieć, że coś się poprawiło i w jakich dziedzinach. Z tego niewiele 

można się dowiedzieć. Gdyby ten materiał był przygotowany zgodnie ze sztuką to czytając go 
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zyskałbym na czasie. A przedstawiony materiał niczego nie daje. W latach 90-tych mieliśmy 

do czynienia z materiałem przygotowanym przez komisariat, gdzie była faktycznie 

przedstawiona ocena stanu bezpieczeństwa. Informacja była przejrzysta, czytelna i łatwa w 

odbiorze. Mieliśmy pogląd na temat bezpieczeństwa. A po obecnym materiale niestety trudno 

sobie wyrobić stanowisko. Jeżeli w przyszłym roku komisariat będzie przygotowywał materiał 

to proszę żeby był pod kątem oceny stanu bezpieczeństwa a nie sprawozdanie z działalności 

komisariatu. Niektóre gminy mogą sobie nie życzyć, żeby radni miasta Chełmży mieli 

informację   na ich temat. To jest sprawa poufna. Przygotowano jeden materiał i przedstawiono 

radzie. Mam kilka pytań. Są to pytania również mieszkańców. Zacznę może od ostatniej 

informacji, która do mnie dotarła. Mianowicie mieszkańcy Rynku  skarżą się, że nie ma sensu 

prosić o interwencję ponieważ Policja i tak nie przyjedzie. Co robi radiowóz miedzy 5 a 6 rano  

w Kończewicach przy Kopcu „Ziemia Polaków” ? Czy są jakieś zadania związane z tym, że 

patroluje się teren tego kopca ? Przejeżdżający do pracy mieszkańcy Chełmży widzą 

zaparkowany tam radiowóz. To samo mówią wędkarze, że w okresie letnim często radiowóz 

stoi na Stolbudzie i widoczne są tylko czapki policjantów.  

Dotarła do mnie informacja, że miało miejsce legitymowanie mieszkańców w tym tygodniu. 

Policjant podchodzi do idącego ulicą mieszkańca i prosi o dowód osobisty nie podając powodu 

albo mieszkaniec wysiadający z  samochodu, wracający z pracy stawiany jest pod murem i 

legitymowany. Czy były w tym tygodniu poszukiwania  osoby, która dokonała przestępstwa, 

względnie ukrywa się na terenie miasta ? Czy to jest tylko plotka ? Nie przyjmuję tej informacji 

jako prawdziwej ale taka informacja do mnie dotarła. 

Czy komenda komisariatu w Chełmży dokonała analizy organizacji ruchu w naszym mieście ? 

Czy stwierdziła, że są jakieś nieprawidłowości ?  

Czy były działania komisariatu Policji w zakresie sprawdzenia w jakim stopniu kierowcy 

zabezpieczają prawo przechodniów do przejścia dla pieszych ? Ostatnio zdarza się, że na 

niektórych przejściach na przykład na ulicy Toruńskiej, Chełmińskie Przedmieście  kierowcy 

wymuszają przejazd na przejściu dla pieszych.  Czy były takie zdarzenia ? Jeżeli tak to ile ? 

Jakie są z tego wnioski ?    

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Jeżeli chodzi o formę prezentacji sprawozdania to my mamy taką właśnie formułę i komendant 

stoi na stanowisku, że jest to formuła właściwa. Uwagi powtórzę. Być może weźmiemy je pod 

uwagę przy kolejnych sprawozdaniach. 

Jeżeli chodzi o patrol widziany w miejscach, o których Pan mówił, to są to miejsca właściwe, 

w których patrol powinien bywać z różnych względów.  Możliwe, że obywatele widzą tam 
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radiowóz ponieważ został on tam skierowany. Trudno mi odpowiedzieć. Pytanie jest ogólne, 

nie ma daty.  

Analiza bezpieczeństwa na drogach w mieście. Organizacją ruchu zajmuje się stosowny 

wydział z Torunia. Jeżeli mamy jakieś uwagi to sporządzamy wnioski. Między innymi 

poruszyliśmy kwestię  rejonu skrzyżowania Paderewskiego – Mickiewicza.    Staramy się na 

bieżąco wyciągać wnioski i reagować na oznakowanie dróg. 

Bezpieczeństwo na przejściach dla pieszych. Na pewno policjanci dostają zadania w kierunku 

zapewnienia bezpieczeństwa w rejonach szkół. W inne rejony nie kierujemy policjantów, poza 

szczególnymi okresami typu Wszystkich Świętych. Nie mamy zgłoszeń, że jest taka potrzeba.  

Myślę, że piesi sobie w Chełmży doskonale radzą i korzystają z przejść dla pieszych tak jak 

prawo im na to pozwala.  

Radny Franciszek Kuczka 

Piesi sobie radzą ale są przypadki, że kierowca na ulicy Sienkiewicza podjeżdża pod przejście, 

nie zatrzymuje się przed znakiem P14 tylko wjeżdża na znak P10 i mówi, że on może wjechać 

i pieszy musi go obejść. Tak samo jest w przypadku  ul. Toruńskiej.  W przypadku wyjazdu z 

Chełmży na ul. Toruńskiej za przejazdem kolejowym, że nie przepuszcza się rowerzystów 

mimo, że jest tam droga dla rowerów. Kierowcy wymuszają przejazd. Nie widziałem nigdy 

działań prewencyjnych ze strony Policji dyscyplinujących kierowców. I o to mi właśnie chodzi. 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Musimy reagować na to co jest zgłaszane. Nie mieliśmy zgłoszeń tego rodzaju. Wezmę pod 

uwagę to co Pan mówi. Jeżeli jest wykroczenie to proszę złożyć zawiadomienie i 

przeprowadzimy stosowne czynności. 

Radny Franciszek Kuczka 

Jeżeli jest wymuszenie to trzeba by zrobić zdjęcie i zanim człowiek wyciągnie telefon  i zrobi 

zdjęcie to samochód już przejedzie. Nie ma możliwości potwierdzenia, że nastąpiło 

wymuszenie. A jeżeli jest działalność prewencyjna ze strony Policji, stanie w pobliżu przejścia, 

poobserwuje jak zachowują się kierowcy i piesi, to wtedy ma miejsce dyscyplinowanie. Jeżeli 

nie ma Policji, nie ma patroli pieszych to nie ma działalności prewencyjnej. A o to 

mieszkańcom chodzi. Jeżeli w przypadku Rynku nie ma interwencji na zgłoszenia to 

mieszkańcy jedynie mogą mieć żal do Policji.   

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Codziennie z komendantem zapoznajemy się z  wykazem interwencji i przypominam sobie, że 

takie interwencje na Rynku mają miejsce.  Policjanci reagują na zgłoszenia. Nie zawsze Policja 

jest na miejscu i nie jest w stanie pojawić się w ciągu 5 minut. Czasem jest to niemożliwe. 
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Wezmę to pod uwagę  i będziemy starali się to weryfikować. Wspomniał Pan o patrolach 

pieszych. Nie będę zdradzał czy wtedy kogoś poszukiwaliśmy.  Cały czas kogoś poszukujemy 

i są podstawy do tego, żeby przeprowadzać czynności w zakresie osób poszukiwanych na 

bieżąco. Nie jest wykluczone, że takie czynności miały miejsce w podanej przez Pana sytuacji. 

Mogli to być policjanci z naszego komisariatu lub z wydziału prewencji bydgoskiej, którzy nas 

wspierają.  

Radny Franciszek Kuczka 

W okresie letnim na terenie amfiteatru są częste zakłócenia ciszy nocnej. Proszę o wysyłanie  

w to miejsce patroli, żeby mieszkańcy mogli spokojnie w nocy odpoczywać. 

Radna Paulina Kachniarz-Wolska 

Czy są statystyki jak komisariat w Chełmży wypada na tle innych komisariatów ? Przestępstwa 

wszczęte, stwierdzone, jak wypada na tym tle ? 

Zaskakująca jest ilość środków  odurzających , szczególnie marihuana, w 2021 roku 230g , a 

w 2022 roku 3 kg. Skąd taka różnica ? Czy nagle powstała plantacja ?  

Poprosiłabym o wyjaśnienie spadku interwencji w 2022 roku w stosunku do 2021 roku. 

Ostatnio dyskutowaliśmy na temat zakupu nowego radiowozu. Czy ten radiowóz już jest ? Czy 

on ma zastąpić inny, stary radiowóz ? Czy możemy spodziewać się dodatkowych patroli ?  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Ogólnie w komisariacie mamy 13 radiowozów. W Chełmży oznakowanych jest 7, 

nieoznakowanych 3. Z tych nieoznakowanych jeden jest radiowozem świeżym rocznikowo, 

pozostałe niestety mają już swoje lata i kilometry. Dlatego też bardzo często są serwisowane. 

Dlatego też prosimy o pomoc w zakupie nowego pojazdu. Pozostałe gminy zadeklarowały chęć 

pomocy. Czy to będzie skutkowało zwiększeniem liczby patroli ? Bezpośrednio nie mogę tak 

powiedzieć, bo liczba policjantów się nie zwiększy. Na pewno funkcjonariusze  operacyjni, 

kryminalni będą mieli do dyspozycji nowy sprawny pojazd.  

Porównania komisariatów odbywają się nieustannie cyklicznie co miesiąc. Natomiast 

formalnie  w sprawozdaniach rocznych Komendanta Miejskiego Policji w Toruniu są 

komisariaty podlegające  komendantowi miejskiemu. Takie porównania funkcjonują ale ja ich 

przy sobie nie mam.   

Radna Paulina Kachniarz-Wolska 

Jak Chełmża wychodzi na tle innych komisariatów ? 
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Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Pozytywnie. Raz jest lepiej, raz jest gorzej ale średnia jest utrzymywana. Myślę, że wszystkie 

nasze komisariaty działają na zbliżonym poziomie. W niektórych kategoriach jednostki 

osiągają lepsze wyniki, w innych gorsze.  

Jeżeli chodzi o środki odurzające to faktycznie na terenie działania naszego komisariatu 

odkryliśmy plantację. Wspólnie z Centralnym Biurem Śledczym  zabezpieczyliśmy setki 

krzewów. Czynności są nadal prowadzone.  

Miał miejsce spadek interwencji. Trudno powiedzieć dlaczego. Może wpływ ma zdjęcie 

obostrzeń pandemicznych. Wiele interwencji w związku z tym odpadło. Okres pandemii, okres 

wojny na Ukrainie bez wątpienia wpływał na dane statystyczne.  

Radny Wiesław Wiśniewski 

Czy w tym roku planuje się działania związane z bezpieczeństwem na jeziorze ? 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Mamy zapewnienie Komendanta Miejskiego, że w okresie letnim otrzymamy do dyspozycji 

motorówkę i policjanci będą patrolować jezioro. Oprócz tego skierujemy patrole wszędzie tam 

gdzie będzie taka potrzeba. Będziemy się starali patrolować miejsca skupisk. Natomiast innego 

wsparcia na terenie jeziora nie otrzymamy. Rok temu mieliśmy wsparcie patrolu Oddziału 

Prewencji. W tym roku ten patrol został skierowany na okres letni na jezioro w Kamionkach.  

Radna Anna Jaubowska 

Czy posiada Pan wiedzę jak często wysyłane są patrole zmotoryzowane i piesze na teren plaży 

Stolbud oraz na tak zwane Kozie Łączki przy ulicy Polnej, gdzie znajdują się Rodzinne Ogrody 

Działkowe ? 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Patrole są kierowane ale nie jestem w stanie powiedzieć jak często. 

Radna Anna Jakubowska 

Proszę o dane szczegółowe dotyczące tych dwóch terenów. Proszę, żeby w obu tych rejonach  

patrole  odbywały się jak najczęściej.  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Na pewno będziemy się starać. Nie jesteśmy w stanie tylko tych dwóch miejsc patrolować. W 

rozmowie indywidualnej ustalimy szczegóły.   

Radny Franciszek Kuczka 

Za poprzedniego komendanta była bardzo dobra współpraca z prezesami rodzinnych ogrodów 

działkowych i  patrole w okolicy ogrodów działkowych  pojawiały się często.  
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Radny Jakub Ingram 

Jak często odbywają się patrole piesze na terenie miasta ? Proszę o uśrednienie  w stosunku do 

doby i tygodnia, bo trochę  mało widać policjantów chodzących po naszych ulicach i Bulwarze.  

Nie pytam o dzielnicowych, bo ich na mieście widać.  

Jak wygląda chęć weryfikacji trzeźwości przez mieszkańców na naszym komisariacie ?  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Dzielnicowi z reguły przemieszczają się pieszo. W tym momencie mamy 2 dzielnicowych. 

Jeden jest na zwolnieniu lekarskim. Jeżeli chodzi o patrole, to trudno odpowiedzieć na pytanie. 

Zdarzają się dni kiedy patrol jest zadaniowany, mamy  możliwość podwojenia służby i możemy 

sobie pozwolić, żeby służba była w formie patrolu pieszego.  A są dni kiedy nie możemy sobie 

na to pozwolić.  Musiałbym spojrzeć w system, żeby dokładnie określić ile było patroli 

pieszych. 

Jeżeli chodzi o kontrole trzeźwości, to na komisariacie jest urządzenie do tego służące. Z 

urządzenia można skorzystać nieodpłatnie.  

Radna Krystyna Myszkowska 

W sprawozdaniu podano liczbę osób wylegitymowanych. Co jest powodem, że dany obywatel 

jest legitymowany ? W 2022 roku wylegitymowano ponad 3 tysiące osób. Natomiast 

wystawiono mniej mandatów karnych, mniej osób pouczono, mniej było wykroczeń. Dlaczego 

legitymujemy tak dużo obywateli a tak mało udowadniamy wykroczeń ? Co jest powodem, że 

legitymujemy danego obywatela ?  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

To są kontrole i wpływ na nie ma wiele czynników. Wspomniałem już m.in. o pandemii.  To 

niekoniecznie muszą być sprawcy przestępstw lub wykroczeń. Zwiększona była aktywność  

policjantów jeżeli chodzi o kontrolę w ruchu drogowym. Jeżeli podczas kontroli kierowca jest 

trzeźwy to nie ma żadnego środka karnego. 

Radna Krystyna Myszkowska 

Chciałabym się odnieść do patroli pieszych. Moim zdaniem jest mniej wykroczeń w dziennym 

ruchu ale w piątki i soboty przy sprzyjających warunkach pogodowych jest tak bardzo głośno 

na Bulwarze i Stolbudzie, że aż trudno uwierzyć, że tego nie słychać w komisariacie.  I zawsze 

w piątki i soboty policjanci są tak zadysponowani, że ich nie widać. Gdyby tak prewencyjnie 

pokazali się nad jeziorem to ta młodzież zachowywałaby się inaczej. Słychać  wulgarne 

okrzyki, dochodzi do ogromnych dewastacji. Naprawdę potrzeba siły tytana, żeby to zniszczyć 

a oni to niszczą. Ludzie do nas to zgłaszają. My to sami zauważamy. Denerwujemy się wszyscy. 
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Nigdy w piątek i sobotę nie widać patroli policyjnych w porze kiedy przebywa tam młodzież. 

Owszem widzę patrol ale kiedy pada deszcz. Proszę zwrócić na to uwagę.  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Proszę o zgłaszanie takich spraw na bieżąco. Jeżeli jest Pani świadkiem zakłócania ciszy to 

proszę poprosić o interwencję. Policjanci mogą być w różnych rejonach podległego nam terenu. 

Dlatego proszę to zgłosić. Odnotujemy to. Jeżeli będziemy mieli świadomość, że tam coś się 

dzieje to patrole będą zadaniowane w tej rejon. Służby są planowane wcześniej i nie wiemy 

jaka będzie pogoda, czy będzie padało. Dlatego proszę o bieżące zgłoszenia.  

Radna Krystyna Myszkowska 

Patrole ustalane są dużo wcześniej ? 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Tak. Zdarza się, że w czwartek planujemy patrole na cały weekend.  

Radna Krystyna Myszkowska 

Na Bulwarze patrol  powinien pojawić się w piątek, sobotę i niedzielę.  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Jeżeli widzicie Państwo potrzebę patroli Policji, to zadzwońcie na 112 lub bezpośrednio na 

komisariat. Na pewno dyżurny przyjmie zgłoszenie i w miarę możliwości skieruje tam patrol.  

Radny Marek Jopp 

Mam pytanie dotyczące sprawozdania, które Pan przed chwilą prezentował. Moje 

zainteresowanie wzbudziła pozycja „Spotkania z przedstawicielami samorządu” . Według 

sprawozdania w 2022 roku takich spotkań było 579. A my w zeszłym roku spotkaliśmy się raz. 

Skąd ta liczba ? 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

To są spotkania dzielnicowych.  

Radny Marek Jopp 

Spotkania ze społeczeństwem to rubryka wyżej. 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

W tym są między innymi spotkania z radnymi. Sprawozdanie dotyczy nie tylko Chełmży ale 

całego obszaru działania komisariatu.  

Radna Małgorzata Polikowska 

Bardzo się cieszę, że doszło do tego spotkania. Już dłuższy czas mówiliśmy o potrzebie 

przedstawienia oceny bezpieczeństwa naszym mieszkańcom. Kiedy panowie przejęliście swoje 

funkcje na pewno zapoznaliście się z charakterystyką miasta. W związku z tym jaką przyjęliście 
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strategię w wykrywaniu przestępczości, które to działania byłyby zbieżne z oczekiwaniami  

społeczeństwa ?  

W ubiegłym roku po okresie letnim zauważyliśmy duży stopień dewastacji terenów przy szkole 

i przedszkolu. Z naszej inicjatywy doszło do spotkania decydentów tych obiektów i 

komendanta. Zbliżają się kolejne wakacje. Czy zostały wyciągnięte jakieś wnioski i są 

przewidziane patrole aby nie doszło do powtórki aktów wandalizmu ?  

Chciałabym odejść od wersji statystycznej a przejść do wersji opisowej. Czy są cykliczne 

patrole, które by sprawdzały prawidłowość parkowania samochodów przez kierowców zgodnie 

z zasadami ruchu drogowego. Czy to zadanie, jak powiedział mi jeden z patroli Policji,  jest 

tylko w  gestii Straży Miejskiej ? Poza tym byłam nie jeden raz świadkiem oraz mam takie 

uwagi zgłaszane przez mieszkańców i przedsiębiorców, którzy mają utrudnienie w 

prowadzonej przez siebie  działalności gospodarczej, że parkujące na ulicach samochody 

blokują dojazd do ich posesji. Mieszkańcy przygotowują petycję, gdyż stojące samochody 

wbrew przepisom ruchu drogowego powodują, że mają utrudniony wjazd na swoje posesje. I 

jest to zagrożenie dla bezpieczeństwa mieszkających ludzi w tych posesjach w wypadku 

nagłego zagrożenia, na przykład pożaru. Wówczas pojazdy uprzywilejowane typu Straż 

Pożarna po prostu nie wjadą na te ulice. Wzdłuż chodników stoi rząd samochodów, które 

powinny stać 5 minut a stoją po 5 dni albo i dłużej. Takie mamy przykłady.  

Czy byłby Pan w stanie ocenić poziom anonimowości. Czy świadkowie zdarzeń, przestępstw 

chętnie zgłaszają te akty Policji, nie obawiając się, że spotka ich jakaś przykrość od sprawców?  

Jak by Pan ocenił poziom anonimowości ? Niski czy wysoki ?  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

W ubiegłym roku faktycznie doszło do aktów wandalizmu przy szkołach podstawowych. 

Podjęliśmy adekwatne kroki. Spotkaliśmy się z dyrekcją szkół. Omówiliśmy sposób 

kontaktowania i działania. Póki co nie ma informacji, że dochodzi do kolejnych dewastacji ale 

przed nami okres letni i szereg imprez m.in. Dni Chełmży. Na pewno będziemy w tym okresie 

pamiętać o szkołach. Jestem przekonany, że skuteczniej niż w ubiegłym roku.  

Jeśli chodzi o strategię to komendant nakreślił plan działania jak z aktami wandalizmu radzić 

sobie na bieżąco oraz aby niwelować przestępczość. Jest to połączone ze wzrostem 

wykrywalności w tych kategoriach. Statystyki wskazują, że kierunek jest prawidłowy.  

Bezpieczeństwo w ruchu drogowym. Problem jest zauważalny. Reagujemy na zgłoszenia. 

Jeżeli ktoś scedował to na Straż Miejską to chciałbym to zweryfikować. Jeżeli oznakowanie 

jest właściwe to nie widzę powodów dla których Policja nie ma właściwie zareagować. Na 
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podstawie współpracy ze Strażą Miejską  oraz zgłoszeń od obywateli kierujemy patrole na ulice 

gdzie ma miejsce niewłaściwe parkowanie.  

Przygotowywana jest petycja mieszkańców z której ulicy ? 

Radna Małgorzata Polikowska 

Ulicy Szewskiej. 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Kierowaliśmy patrole na ulicę Szewską. Ostatnio nie było zgłoszeń, więc może warto 

przypomnieć się i zaczniemy znowu działać w tym miejscu prewencyjnie.   

Jeżeli chodzi o anonimowość to trudno mi się ustosunkować do tego. Anonimowość 

zapewniamy adekwatnie do tego co obywatel chce zgłosić. Chęć współpracy ze strony 

społeczeństwa jest różna. W przypadku aktu wandalizmu na Rynku, gdzie wizerunek sprawcy 

został opublikowany, nie było oddźwięku. Mimo to udało się ustalić sprawcę wykroczenia.  

Radna Małgorzata Polikowska 

Wspomniano o Bulwarze. Czym zmotywowany jest objazd samochodem a nie patrol pieszy ? 

Najczęściej jestem na Bulwarze. Nie raz widziałam za swoimi plecami jadący powoli samochód 

policyjny. Zastanawiałam się dlaczego jadą samochodem. Budynek komendy znajduje się 

prawie nad jeziorem a wszystkiego z samochodu nie widać. My idąc pieszo widzimy sytuacje 

takie jak ruszające się ławki. Nie wiadomo kto, kiedy i dlaczego próbował te ławki wyrwać. 

Czym to jest spowodowane, że na Bulwar się wjeżdża a nie wchodzi ? 

Kolejnym dla mnie znaczącym miejscem jest plac zabaw. Ma służyć najmłodszym. A to 

miejsce jest niszczone. Teraz najczęściej niszczone jest ogrodzenie i klamki przy bramce.  

Radny Franciszek Kuczka 

Tam jest monitoring i zawsze kamera zwrócona jest w jedną stronę.      

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Nie zgodzę się z Panem. Kamera ma ograniczone możliwości. Bieżących zgłoszeń o dewastacji 

nie było. Była interwencja w sprawie drzewka.  

Radna Małgorzata Polikowska 

Czasami warto się zastanowić dlaczego mieszkańcy nie zgłaszają dewastacji ? To nie zawsze 

świadczy o ich obojętności. 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Przemieszczanie się radiowozem jest szybsze. To prawda, że patrol pieszy więcej zauważy i 

spojrzy na dany rejon z innego punktu.  
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Radny Grzegorz Sosnowski 

Jako beneficjent pana pracowników, nie mogę złego słowa powiedzieć.  Chciałbym 

podziękować za wkład Pana Biegańskiego, który jest mocno zaangażowany w pracę z 

młodzieżą. Patrole i zgłoszenia są również przez was realizowane.  

Te wszystkie uwagi radnych są prawdziwe. Mam świadomość, że praca z tak dużą grupą 

mężczyzn jest trudna. Podczas rozmowy o samochodzie dla Policji poruszaliśmy wiele kwestii. 

Radni zgłosili uwagi i nie wygląda to tak różowo jak Pan odpowiada. Zdarza się, że policjanci 

w radiowozie spożywają posiłki. Jak komendant rozwiązuje ten problem ? Czy policjanci mają 

zgodę  na spożywanie posiłków w samochodach służbowych w czasie patroli ? Mógłby Pan 

dostać od mieszkańców mnóstwo zdjęć na których Pana pracownicy to robią i wówczas ciężko 

będzie ich obronić. Mieszkańców to irytuje. Rozumiem, że policjant na służbie ma prawo do 

posiłku. Czy komendant wyraża na to zgodę ?     

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Policjantowi na służbie 12-godzinnej przysługuje 45 minut przerwy. Natomiast policjantowi na 

służbie 8 -godzinnej 20 minut przerwy. Miejscem przerwy może być rejon. Wówczas posiłek 

może spożywać w radiowozie. Nie wykluczam sytuacji. Natomiast duży wpływ na to ma 

również dynamika służby.  Zazwyczaj przerwa planowana jest w środku służby ale 

interwencyjność powoduje zmianę. Takie sytuacje mogą się zdarzyć, że ktoś zaobserwuje 

policjanta, który spożywa posiłek.  

Radny Jakub Ingram 

Moje pytanie dotyczy monitoringu miejskiego. Jak jest obsługiwany ? Na bieżąco jedna osoba 

go kontroluje ? Czy jest weryfikowany podczas konkretnych zdarzeń ? Jak wygląda kwestia 

jakości ? Czy pomaga identyfikować uczestników zdarzeń ? 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Dwie kamery są dobrej jakości. I jest to kamera na ulicy Sikorskiego i na Bulwarze. Pozostałe 

to są kamery stare, które nie zawsze funkcjonują. Jeżeli funkcjonariusz ma taką możliwość to 

obserwuje monitoring. Dzięki pracy dyżurnego udało się ustalić  sprawcę zniszczenia wystawy 

na Rynku. Do tego bowiem wykorzystaliśmy nasz miejski monitoring. Z reguły to jest tak, że 

przeglądamy monitoring po zdarzeniu. Nie mamy osoby, która by na bieżąco śledziła 

monitoring. Chcielibyśmy, żeby Straż Miejska miała dostęp do kamer. Mogliby z niego 

skorzystać już bez naszego pośrednictwa. Dlatego też jesteśmy w  trakcie badania takiej 

możliwości. 

 

 



14 

 

Radna Krystyna Myszkowska 

Wiele osób chciałoby prosić o interwencję Policję ale się wstrzymuje. Z racji wykonywanej 

pracy mam duży kontakt z mieszkańcami i zgłaszają nam dużo skarg, prosząc jednocześnie  o 

anonimowość. Te osoby już miały w przeszłości przykre doświadczenie, że po zgłoszeniu  

zdarzenia jak przyjechali policjanci to bez skrępowania ujawniali dane osoby zgłaszającej. Jak 

to jest w świetle prawa ? Czy policjant przyjeżdżając na interwencję  może nie ujawniać danych 

osoby zgłaszającej ? To są zazwyczaj ludzie agresywni. A ci, którzy chcieliby to ukrócić 

zwyczajnie się boją. Sama mam obawy przed osobami, z którymi mam do czynienia. A 

interwencja Policji mogłaby te stosunki jeszcze bardziej pogorszyć. Nie czułabym się 

komfortowo będąc na drugi dzień w pobliżu takiej osoby.  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Prawo nie pozwala na rozpowszechnianie danych osobowych. Niezależnie od tego czy 

zgłaszający sobie tego życzy czy też nie. Moim zdaniem takie dane nie powinny być 

przekazywane sprawcy.  Musielibyśmy się odnieść do konkretnej sytuacji.  

Jeżeli Państwo jako radni macie sygnały od mieszkańców i oni mają jakieś wątpliwości co do 

kontaktów z Policją to zachęcam Państwa żebyście nawet osobiście się do nas zwracali. Na 

pewno pomożemy. Łatwiej jest rozmawiać na konkretnym przykładzie, gdzie  można dokładnie 

pewne rzeczy sprecyzować.  

Radna Małgorzata Polikowska 

Czy na terenie naszego miasta  są nielegalne punkty sprzedaży alkoholu, papierosów i innych 

używek ? 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Nie mam takich informacji. 

Radny Janusz Kalinowski 

Ze statystyk wynika, że w 2022 roku stwierdzono 974 przestępstwa. W porównaniu do 535 w 

2021 roku to poważny skok. Czy to oznacza, że tak gwałtownie wzrosła przestępczość ?  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Wynika to ze sprawy rozwojowej. Mieliśmy taką dużą sprawę dotyczącą przestępczości 

gospodarczej, gdzie stwierdzono ponad 400 przestępstw.  Głównie stąd ta różnica.  

Radny Janusz Kalinowski 

Była tutaj mowa o patrolach zmotoryzowanych. Czy na przestrzeni lat zmieniła się formuła 

takiego patrolu ? Kiedyś było tak, że patrol zmotoryzowany był kierowany w miejsce zagrożone 

a potem policjanci patrolowali ten rejon pieszo. To w dalszym ciągu funkcjonuje ?   
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Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Nic się nie zmieniło. Przepisy regulują ten zakres. Nadal obowiązuje zarządzenie nr 768 

Komendanta Głównego z 2007 roku. Ostatnio przepisy były tylko delikatnie modyfikowane.   

Radny Janusz Kalinowski 

Dobrze byłoby czasami przypomnieć służbom patrolowym o tym przepisie ale to już zostawiam 

dla kierownictwa jednostki. 

Była też mowa o parkowaniu pojazdów w miejscach niedozwolonych. Takim wykładnikiem 

tego parkowania jest ulica Sikorskiego. Bardzo często po prawej stronie czyli w miejscu 

niedozwolonym nie ma wolnego miejsca. Patrol przejeżdża tempem patrolowym  i nie reaguje. 

To ludzi bardzo denerwuje, szczególnie tych, którzy wykupują bilety parkingowe w 

przeciwieństwie do tych, którzy wykorzystują bierność służb porządkowych.   

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Zdaję sobie sprawę, że istnieje taki problem. Zauważam go i staram się reagować. Sądzę, że 

jest znaczna poprawa w stosunku do tego co było w poprzednich latach jeżeli chodzi o ulicę 

Sikorskiego. Liczba miejsc do parkowania na terenie miasta jest ograniczona. Mieszkańcy mają 

z tym problem. My jako pracownicy komisariatu też mamy problem z zaparkowaniem 

samochodu. Siłą rzeczy zawsze znajdzie się ktoś kto stanie w niedozwolonym miejscu. Reakcja 

policjantów powinna mieć miejsce. Trudno mi powiedzieć, dlaczego tak nie jest. Obywatele 

nie zgłaszają nam tego problemu.    

Radny Janusz Kalinowski 

W przedstawionym sprawozdaniu zabrakło mi informacji gdzie Policja w naszym mieście 

dostrzega zagrożenia, które przy pomocy władz miasta można by ograniczyć lub zlikwidować. 

Warto pokusić się o tego typu tematy. Mieszkańcy powinni wiedzieć, że Policja dostrzega w 

konkretnych miejscach zagrożenie. 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Zgadzam się z Panem. W sprawozdaniu można by uwzględnić tego rodzaju zagadnienie. 

Postaramy się to zrobić w przyszłorocznym. Cały czas jesteśmy w kontakcie z Panem 

Burmistrzem, jego zastępcą, Strażą Miejską, dyrektorami szkół. 

Radny Janusz Kalinowski 

Na terenie miasta mamy 3 dzielnicowych. Jeden dzielnicowy jest nieobecny i pozostała dwójka 

musi obsłużyć trzy rejony. Znalazłem coś takiego jak charakterystyka zidentyfikowanego 

zagrożenia. U trzech dzielnicowych jest dokładnie ta sama treść, zmienia się tylko ulica. Nie 

wskazuje się o jakiego typu zagrożenia chodzi. W tym układzie na koniec okresu 

rozliczeniowego można powiedzieć, że udało się coś zrealizować. Jest to bardzo ogólnikowo 
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zakomunikowane mieszkańcom. To informacja jawna i mieszkańcy również mają do niej 

dostęp. Niestety z informacji nic nie wynika.  

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Zweryfikuję to. Postaram się zmienić.  

Radna Małgorzata Polikowska 

Może na zakończenie dokonałby Pan oceny opisowej, krótko ją przedstawił wskazując na 

największe zagrożenia.  

Radny Franciszek Kuczka 

Proponuję, żeby Pan Komendant zrobił to na piśmie. Dzisiaj na pewno nie będzie mógł 

przedstawić dokładniej oceny. Tu nie jest na pewno w stanie tego zrobić.   

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Zależy jakiej Państwo oczekujecie oceny.  

Radna Małgorzata Polikowska 

Czy możemy czuć się bezpiecznie ? 

Radny Franciszek Kuczka 

Oczekujemy pełnej oceny. 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

W roku ubiegłym mieliśmy incydent wandalizmu  na terenie szkół. To wpłynęło na nasze 

działanie. Trzeba zaznaczyć, że to było w okresie letnim. Uważam, że policjanci realizują swoje 

zdania zgodnie z tym co się od nich oczekuje. Oczywiście zawsze może być lepiej, skuteczniej. 

Na pewno jest postęp w sposobie realizacji zadań i działamy w miarę naszych możliwości. 

Jeżeli Państwo macie uwagi do działania Policji, jakieś sygnały od mieszkańców to zapraszam, 

żeby przekazywać nam te informacje.  Mogą Państwo przekierowywać do nas obywateli. Mogą 

Państwo sami się do nas zgłaszać. Jeżeli chodzi o ogólne zagrożenia, to mamy centrum miasta, 

osiedle Frelichowskiego, pamiętamy o plaży Stolbud. Patrole tam się pojawiają. Na terenie 

plaży zabezpieczyliśmy narkotyki. Zatrzymaliśmy sprawcę kradzieży, więc efekty naszej pracy 

są widoczne. Zawsze może być niedosyt, bo będą osoby, które stwierdzą, że nie widać Policji. 

Twierdzicie Państwo że w komisariacie na pewno jest słychać hałasy znad jeziora. Mam okno, 

które kiedyś wychodziło na Bulwar, teraz widok mam  przysłonięty. Zdarza się, że 

popołudniami jestem w komisariacie i rzeczywiście widzę, że jest zgłoszenie ale samego hałasu 

u nas nie słychać.  

Legia w pewnym momencie była  ogniskiem zapalnym. Myślę, że już doszliśmy do 

porozumienia z kierownictwem klubu. W rejonie miasta nie mamy problemu ze zwolennikami 

klubu. Na stadionie też nie ma zgłoszeń, że dochodzi do zakłóceń.  
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Nigdy nie będziemy zieloną wyspą, na której nie ma zgłoszeń, jest bezpiecznie i wszyscy są 

zadowoleni. Na wszelkie zgłoszenia reagujemy adekwatnie do możliwości. W tym roku już jest 

lepiej. Zauważalne są braki kadrowe w jednostkach w kraju. U nas, przynajmniej w najbliższym 

czasie nie zanosi się na to, żebyśmy zostali osłabieni kadrowo. Mam nadzieję, że sezon letni 

wypadnie pozytywnie. Zaplanowany jest szereg imprez, które będziemy zabezpieczać. I nie 

tylko w  Chełmży ale w całym rejonie.  

Radny Franciszek Kuczka 

Najgorzej jest po imprezach. 

Podinsp. Ireneusz Lewandowski  

Na pewno weźmiemy to pod uwagę. Po koncertach na pewno będzie większa liczba patroli niż 

zwykle. I biorąc pod uwagę akty dewastacji z ubiegłego roku położymy nacisk na rejon szkół. 

Radny Janusz Kalinowski 

Dziękuję Panu Komendantowi za przedstawienie oceny stanu bezpieczeństwa w mieście  w 

2022 roku. Dziękuję panu i policjantom za zaangażowanie w pracy. Pewne mankamenty 

musimy dostrzegać, żeby poprawić stan bezpieczeństwa. Wyniki świadczą o pozytywnym 

funkcjonowaniu komisariatu ale nigdy nie jest tak dobrze, żeby nie mogło być lepiej.  

 

Ad. pkt 6 

      Informacja z pracy Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Radna Krystyna Myszkowska 

Pkt  15. Jakie działania będą podejmowane ? 

Pkt 18. Jak ocenia Pan działalność szpitala ?  

Radna Małgorzata Polikowska 

Pkt 10 i 13. Zostały podpisane umowy na wykonanie wcześniej zaplanowanych inwestycji. 

Kiedy te inwestycje się rozpoczną ? 

Pkt 16 i 17. Co było tematem spotkania ?  

Pan Jerzy Czerwiński 

Ad. pkt 10 i 13. Place budowy są przekazane. Na Zagrodzkiego roboty idą pełną parą.  

Ad. pkt 15. Temat jest dokładnie znany. Nie robimy fotowoltaiki na hali. Robimy 

termomodernizację. Na  pewno wymiana okien, docieplenie ścian. Nie pamiętam szczegółów 

jeśli chodzi o dach ale tam również są  elementy docieplenia. To są typowe elementy 

termomodernizacji.  
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Ad. pkt 18 

Szpital jest w dobrej kondycji. Wypracował wprawdzie niewielki minus ale to jest tak niewiele, 

że nie ma problemu pokrycia tego  z funduszu zapasowego. Od kilku dni działa bardzo 

nowoczesny tomograf. Jego wartość to ponad 3  mln zł. Z programu rządowego miała być 

kwota 300 ty zł. Tych pieniędzy nie było. Starostwo prowadzi rozmowy w tym temacie. Trudno 

mi powiedzieć na ile będzie chciał część tego obciążenia przenieść na wspólników.  

Po raz pierwszy nie mówiono o trudnościach kadrowych. Na ten moment sytuacja jest dobra. 

Niezwykle ważnym tematem, który poruszono  jest położnictwo i spadek liczby urodzeń. Może 

się okazać, że to się nie bilansuje i  tak jak w wielu szpitalach powiatowych może dojść do 

zamknięcia tego oddziału. 

Nie zmienił się skład zarządu  ani Rady Nadzorczej. Udzielono absolutorium zarządowi.  

W kwestii położnictwa są prowadzone rozmowy. Można by się dogadać z innym bliskim 

szpitalem powiatowym i na przykład zamknąć nasz oddział. Jak to się zakończy trudno mi 

powiedzieć. Na pewno nie jest to temat na najbliższe miesiące ale w relatywnie niedługim 

czasie coś się musi wyjaśnić. Chyba, że nastąpi wzrost urodzeń a na to szpital jest 

przygotowany. Jak Państwo pamiętacie nasze położnictwo było bardzo dobrze oceniane w 

naszym regionie.  

Ad. pkt 16 i 17 

MOF to Miejski Obszar Funkcjonalny. Jest to stowarzyszenie powołane w celu realizacji tak 

zwanych Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. W tym są 33 gminy, 2 lub 3 powiaty. 

Spotkanie zarządu miało na celu przygotowanie właściwych uchwał po to, żeby na 

zgromadzeniu ogólnym otrzymać absolutorium. Inne kompetencje ma zarząd, którego jestem 

członkiem. Inne kompetencje ma zgromadzenie. To są sprawy siedziby, doposażenia samego 

biura MOF-u, szkoleń koordynatorów i przygotowania strategii ZIT-u. Jest to dokument 

bezwzględnie konieczny. W tej chwili opracowana jest diagnoza, która jest podstawą do 

zrobienia strategii.        

 

Ad. pkt 7  

        Rozpatrzenie Raportu o stanie Gminy Miasta Chełmża  za 2022 rok oraz udzielenie 

z tego tytułu Burmistrzowi Miasta Chełmży wotum zaufania 

 

Pan Jerzy Czerwiński dokonał prezentacji raportu o stanie gminy za 2022 rok.   
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Ad. pkt 7.1 

      Debata nad raportem 

 

Radny Franciszek Kuczka 

Zgadzam się z wypowiedzią Pana Burmistrza, dotyczącą jakości wykonania raportu. Jest on na 

wysokim poziomie i może być wzorcem dla innych gmin. Uważam, że powinniśmy go przyjąć 

bez uwag. 

 

Ad. pkt 7.2 

        Głosowanie nad projektem uchwały  w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

Chełmży wotum zaufania 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/340/23 

w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Chełmży wotum zaufania 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 8  

       Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z rocznego 

wykonania budżetu Gminy Miasta Chełmża za 2022 rok oraz sprawozdania finansowego 

Gminy Miasta Chełmża  

 

Ad. pkt 8.1 

       Prezentacja przez Burmistrza Miasta sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Miasta  Chełmża za rok 2022 oraz sprawozdania finansowego Gminy Miasta Chełmża 
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Pan Jerzy Czerwiński dokonał prezentacji sprawozdania, które stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt 8.2 

       Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy Miasta Chełmża za rok 2022 

 

Przewodniczący obrad  – radny Janusz Kalinowski  odczytał uchwałę nr 13/S/2023 Składu 

Orzekającego Nr 6 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 12 kwietnia 2023 

roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Chełmży 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Miasta. 

Uchwała  stanowi załącznik do protokołu 

 

Ad. pkt 8.3 

       Dyskusja nad sprawozdaniami 

 

Przewodniczący komisji rewizyjnej radny Grzegorz Sosnowski przedstawił opinię komisji 

dotyczącą wykonania budżetu miasta za 2022 rok. Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

Radna Małgorzata Polikowska 

Na wspólnym posiedzeniu nie zapytałam o teren, na którym będzie przeprowadzona inwestycja 

na ulicy Mickiewicza. Chodzi mi konkretnie o kwotę, za którą nabyliśmy działkę, na której ta 

inwestycja będzie przebiegała. Były wcześniej rozpatrywane różne warianty przebiegu tej sieci 

kanalizacyjnej. W końcu działka została nabyta. Za jaką kwotę ? 

Pan Jerzy Czerwiński 

O wariantach była mowa w jakimś okresie czasu. Podjęliście Państwo uchwałę, w której była 

kwota nabycia działki. Wynosi około 130 tys zł. To jest do wglądu. Nie ma wariantu B, bo w 

momencie kiedy nabywaliśmy działkę, to stanowisko było jednoznaczne, że nie kupując działki 

od sąsiadów, nie płacąc odszkodowań z pierwszego wariantu, zyskujemy jakieś 150 tys  zł. 

Wcześniej rzeczywiście była mowa o tym, że przebieg inwestycji będzie przez nieruchomość 

obok. Ale od momentu kiedy zaczęliśmy rozmowy i Państwo zaakceptowaliście uchwałą rady 

cenę, to nabyliśmy działkę, o którą pyta Pani radna.  
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Ad. pkt 8.4 

       Głosowanie nad projektem uchwały 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/341/23 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z rocznego wykonania budżetu Gminy Miasta 

Chełmża za 2022 rok oraz sprawozdania finansowego Gminy Miasta Chełmża 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 9  

       Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Miasta Chełmży 

Radni nie zgłosili uwag do przedmiotowej informacji. 

 

Ad. pkt 10 

       Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta   Chełmży  

 

Ad. pkt 10.1 

       Wniosek komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza 

Miasta Chełmży za 2022 rok 

 

Przewodniczący komisji rewizyjnej radny Grzegorz Sosnowski przedstawił wniosek 

komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta Chełmży za 2022 

rok. Wniosek stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 10.2 

       Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy w sprawie wniosku komisji 

rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Chełmży za 2022 rok 

 

Przewodniczący obrad odczytał uchwałę nr 13/Kr/2023 Składu Orzekającego Nr 6 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 29 maja 2023 r.  w sprawie opinii o 

wniosku komisji rewizyjnej o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Chełmży za 2022 

rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 10.3 

       Dyskusja nad wnioskiem komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Nie podjęto dyskusji. 

 

Ad. pkt 10.4 

       Głosowanie nad projektem uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/342/23 

w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta Chełmży za 2022 rok 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Radna Małgorzata Polikowska 

Wszyscy radni jednogłośnie udzielili Panu Burmistrzowi wotum zaufania i absolutorium za 

2022 rok.  To znaczy, że zaufaliśmy Panu i podjętym przez Pana inwestycjom. Ufamy, że dba 

Pan o finanse naszego miasta. Realizacja budżetu to duże przedsięwzięcie, do którego 

zaangażowanych jest na pewno wiele osób. Dlatego proszę przyjąć wyrazy uznania dla 
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wszystkich pracowników. W naszym mieście od  wielu lat nieprzerwanie trwają różnego 

rodzaju inwestycje. Są one roczne lub wieloletnie. Pan wspólnie ze swoimi pracownikami 

aplikuje o środki finansowe. A wysokość tych środków finansowych stanowi o rozwoju 

naszego miasta. Mam nadzieję, że te wszystkie działania są widoczne przez naszych 

mieszkańców, je doceniają i wyrażają społeczną akceptację. Życzę, żeby kolejne budżety były 

realizowane bez większych przeszkód. Możemy wspólnie sobie pogratulować, bo wynik 

głosowania świadczy o dobrej współpracy pomiędzy burmistrzem i radą.  

Pan Jerzy Czerwiński 

Dziękuję za absolutorium. Dziękuję za dobre słowo. Tak jak Pani wiceprzewodnicząca 

powiedziała, jest to praca całego zespołu. Jest to nasze wspólne absolutorium, czyli Rady 

Miejskiej i moje. 

 

Ad. pkt 11 

       Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na 

2023 rok  

  

Pani Krystyna Lulka omówiła proponowane zmiany po stronie dochodów i wydatków. 

Radna Krystyna Myszkowska 

W dziale 900 kwota  7 tys  zł na utylizację azbestu. Czy to jest cała kwota z budżetu, którą 

przeznaczamy na utylizację ? Cała kwota to 19 tys  zł, czy tylko te 7 tys  zł ? 

Pani Krystyna Lulka 

7 tys zł. 

Radna Krystyna Myszkowska 

Tak mało jest wniosków  na utylizację azbestu ? Podejrzewam, że koszty są zdecydowanie 

większe niż to co proponuje się w budżecie. 

Pan Jerzy Czerwiński 

To jest poprzedzone wybraniem wykonawcy, który określa stawkę itd. Natomiast środki, o 

które aplikujemy do Wojewódzkiego Funduszu na ogół wystarczają na dany rok. Usuwanie 

azbestu jest dotowane w ramach programu i jest kosztowniejsze niż niestety czasem robi się 

niezgodnie ze sztuką. Jest wyważenie, czy robię drożej ale tak jak powinno być. Trochę eternitu 

jeszcze jest do usunięcia.  

Radna Krystyna Myszkowska 

W dziale 700  „odszkodowania”. Gdy poprzednio rozmawialiśmy na ten temat to nie 

wspomniano o kwocie. Teraz podano kwotę 52 340,00 zł dla Państwa …………. To z tą kwotą 
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na wycenę gruntu, którzy poszedł pod drogi nie zgadzają się ci Państwo ? To ta kwota jest 

zakwestionowana ? 

Pan Jerzy Czerwiński 

To gmina się nie zgadza na tę kwotę. To my zaskarżyliśmy decyzję starostwa, która  przeszła 

tryb odwoławczy Wojewody. I to zaskarżyliśmy do WSA.  

Radny Franciszek Kuczka – przewodniczący Komisji planowania… 

Przedstawił pozytywną opinię komisji w sprawie w/w projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 11.1 

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/343/23 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2023 rok 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 12 

       Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy miasta Chełmży na lata 2023-2034  

 

Radny Franciszek Kuczka – przewodniczący Komisji planowania… 

Przedstawił pozytywną opinię komisji w sprawie w/w projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 12.1 

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  
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Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/344/23 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

miasta Chełmży na lata 2023-2034 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 13 

       Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy 

społecznej dla Gminy Miasta Chełmży za rok 2022 wraz z rekomendacjami  

Pan Jerzy Czerwiński przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 13.1 

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/345/23 

w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej dla Gminy Miasta Chełmży  

za rok 2022 wraz z rekomendacjami 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 14   

       Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i 

realizację Rządowego programu rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji 

uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-komunikacyjnych „Aktywna 

tablica” na lata 2020-2024  

 

Pan Jerzy Czerwiński przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 14.1 

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/346/23 

 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację Rządowego programu 

rozwijania szkolnej infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie 

technologii informacyjno-komunikacyjnych „Aktywna tablica” na lata 2020-2024 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 15  

       Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia ograniczeń żeglugowych na 

akwenie Jeziora Chełmżyńskiego w celu zapewnienia bezpieczeństwa  osobom 

korzystającym z obszarów wodnych w granicach administracyjnych miasta Chełmży 

 

Pan Jerzy Czerwiński przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Ad. pkt 15.1  

       Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały 
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Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne.  

Przebieg głosowania : 

Na obecnych na sesji 15 radnych –  za 15. 

„Za” głosowali : 

Janusz Kalinowski, Małgorzata Polikowska,  Jakub Ingram, Dawid Bocian, Anna Jakubowska, 

Paulina Kachniarz-Wolska, Marek Jopp, Bartłomiej Kaczorowski, Marcin Kałamarski, 

Franciszek Kuczka, Krystyna Myszkowska, Grzegorz Sosnowski, Wiesław Wiśniewski, 

Grzegorz Wojtalik, Zdzisław Zieliński. 

Przewodniczący obrad stwierdził, iż została podjęta 

Uchwała nr  XLVII/347/23 

 w sprawie wprowadzenia ograniczeń żeglugowych na akwenie Jeziora Chełmżyńskiego 

w celu zapewnienia bezpieczeństwa  osobom korzystającym z obszarów wodnych w 

granicach administracyjnych miasta Chełmży 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 16 

       Interpelacje 

Radni nie zgłosili interpelacji 

 

Ad. pkt 17 

       Odpowiedzi na interpelacje 

W związku z tym, iż radni nie zgłosili interpelacji, punkt nie został zrealizowany. 

 

Ad. pkt 18  

       Wnioski i zapytania 

 

Radny Franciszek Kuczka 

Panie Przewodniczący, wnioskuję, żeby zwrócił się Pan poprzez Pana Burmistrza do 

Komendanta Komisariatu Policji w Chełmży aby w przyszłym roku zgodnie z obowiązującym 

prawem przedstawił ocenę stanu bezpieczeństwa Chełmży a nie sprawozdanie z działalności 

komisariatu.    

Wnioskuję, aby wszystkie tutaj zgłoszone wnioski przez radnych zostały przesłane do 

komendanta Policji w Chełmży w celu realizacji.  
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Radny Jakub Ingram 

Wnioskuję o zabezpieczenie w budżecie miasta kwoty 5 tys.  zł na montaż progu zwalniającego 

na ulicy Łokietka.  

 

Ad. pkt 19 

        Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

 

Pan Jerzy Czerwiński 

Nie powinniśmy iść  w tę stronę. Dlatego, że kwestia progów na osiedlu 3-go Maja, powinna 

być rozwiązana kompleksowo. Jeżeli zrobimy próg na ulicy Łokietka to za chwilę pojawi się 

wniosek dotyczący ulicy Traugutta. To są długie ulice. Podobne sytuacje są w wielu miejscach.  

Proponowałbym odłożyć temat. Inni radni też wnioskują o progi, między innymi na ulicy 

Kościuszki. Proponuję zaplanować środki na przyszły rok w większym wymiarze i rozważyć 

ten temat. Czasem czuję niepokój, szczególnie  po jakimś zdarzeniu, że jeśli  próg  to nie będzie 

wypadków.   Wypadki będą.  Musiałby być próg co 5 metrów.  Jak zrobimy próg na Łokietka 

to i tak będzie dochodziło do incydentów szybkiej jazdy na innych ulicach, np. na ul. 

Broniewskiego, która jest długa. Dlatego spróbujmy to rozwiązać kompleksowo.  Tu nie ma 

dobrowolności  w wykonaniu progu. Zróbmy to poprawnie. Zlećmy projekt i niech to ocenią. 

Musimy też dobrze przemyśleć jaki próg. Progi mocowane są dobre tylko na początku a potem 

jest to przeszkoda budząca niepokój, a na dodatek się rusza. Podsumowując, nie kontestuję 

słuszności zamontowania progu zwalniającego ale spójrzmy na to bardziej kompleksowo. Taka 

jest moja propozycja.   

 

Ad. pkt 20  

       Oświadczenia 

Nie złożono oświadczeń. 

 

Ad. pkt 21  

       Komunikaty 

Pan Jerzy Czerwiński 

Zbliża się okres wakacyjny. Chciałbym dać Państwu możliwość skorzystania z urlopu. 

Zakładam, że lipiec powinien być wolny od posiedzeń. Czy sierpień nie wiem, oczywiście jeżeli 

się nic nie wydarzy. My nie mamy żadnych planowanych rzeczy na ten okres.  
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Jest to czas wielu wydarzeń w Chełmży. Koncert organowy zapowiada się bardzo atrakcyjnym 

wydarzeniem kulturalnym. Z !go Chełmża, Facebooka i naszej strony internetowej  można 

dowiedzieć się, że w sobotę jest rajd rowerowy, na który bardzo serdecznie zapraszamy. 

Zachęcam do uczestnictwa na wszystkich naszych imprezach. W poniedziałek o godzinie 10,30 

nad naszym jeziorem na Ustroniu odbędą się pokazy dla młodzieży szkolnej. Oczywiście w 

żaden sposób nie wykluczamy osób dorosłych. Pokazy dotyczą ratownictwa wodnego, będzie 

instrukcja jak korzystać z wody. Jest to duża marszałkowska impreza, w której my właściwie 

tylko udostępniamy miejsce. Cieszymy się, że akurat u nas sobie to zaplanowali. Może to być 

fajne wydarzenie. Pan Marszałek na naszej scenie wodnej dokona wręczenia nagród dla 

ratowników.   

 

Ad. pkt 22   

       Zamknięcie sesji 

 

Przewodniczący obrad radny Janusz Kalinowski dokonał zamknięcia XLVII sesji Rady 

Miejskiej Chełmży. 

 

Protokołowała:       Przewodniczący obrad: 

Aldona Lipińska                                     Janusz Kalinowski  

 


